
 

 

 

Folketingets Finansudvalg har den 3. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 3 

til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som her-

med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 3:  

”Vil ministeren oplyse, hvorfor regeringen efter mere end to år i regeringskontorerne 

stadig ikke har udmøntet de gamle midler til læge- og sundhedshuse fra den tidligere 

VLAK-regering (200 mio. årligt i 2017-2020), hvor de resterende ca. 400 mio. kr. på 

konto 16.51.87 stadig ikke er udmøntet til læge- og sundhedshuse på trods af, at alle 

aktører er enige om behovet for at styrke det nære sundhedsvæsen?” 

 

Svar: 

Midlerne fra puljen til læge- og sundhedshuse kan være med til at styrke det nære 

sundhedsvæsen og skabe nærhed og tryghed tæt på borgerens hjem. Det arbejder vi 

som regering henimod, men der er endnu ikke truffet endelig beslutning om den kon-

krete udmøntningsmodel. 

 

Regeringen ønsker større nærhed og sammenhæng i sundhedsindsatsen, så borgerne 

får lettere adgang til behandling lokalt, og flere tilbud samles ét sted, hvorved bor-

gere med fx kroniske sygdomme ikke skal rejse unødigt langt eller møde op mange 

forskellige steder i deres forløb. Et af de konkrete tiltag bliver etableringen af nærho-

spitaler, der skal sikre mere tilgængelighed til behandling af visse sygdomme, som fx 

løbende opfølgning på udvalgte kroniske lidelser. 

 

Regeringen vil senere på året præsentere yderligere initiativer på sundhedsområdet 

med fokus på at bringe sundhedsvæsenet tættere på borgeren. 

 

 

 

 

Med venlig hilsen 
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Folketingets Finansudvalg har den 3. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 4 

til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som her-

med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 4:  

”Er det korrekt, at regeringen har afsat 0 kr. på FFL 22 og årene frem til at dække en 

10-års-plan for psykiatrien, som regeringen ved flere lejligheder, og senest i august 

2021, har meddelt er på vej?” 

 

Svar: 

Med Aftale om finansloven for 2020 blev der afsat 600,0 mio. kr. (2020-pl) årligt fra 

2020 og frem til at styrke psykiatrien.  

 

Sundhedsstyrelsen og Socialstyrelsen er ved at udarbejde det faglige oplæg, der be-

skriver status og udfordringer på psykiatriområdet og giver bud på, hvordan udfor-

dringerne kan løses.  

 

Det faglige oplæg skal afleveres ultimo 2021 og udgør grundlaget for regeringens  

10-årsplan for psykiatrien, der forventes fremlagt primo 2022, og som jeg ser frem til 

at drøfte med Folketinges partier. 

 

 

 

Med venlig hilsen 
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Folketingets Finansudvalg har den 3. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 5 

til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som her-

med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 5:  

”Hvorfor har regeringen i sit nu tredje finanslovsforslag fortsat ikke selv prioriteret at 

afsætte penge til den garanti, som Mette Frederiksen (S) gav alle fødende inden val-

get om ret til ophold på sygehus i 2 døgn?” 

 

Svar: 

Regeringen har indgået aftale med Danske Regioner om regionernes økonomi for 

2022, der løfter det regionale udgiftsniveau på sundhedsområdet med 1,185 mia. kr., 

bl.a. til svangreomsorgen.  

 

Med økonomiaftalen er regeringen og Danske Regioner enige om at styrke svangre-

omsorgen med fokus på differentierede tilbud til familierne med udgangspunkt i 

Sundhedsstyrelsens nye faglige anbefalinger for svangreomsorgen. Dette indebærer 

eksempelvis fødselsforberedelse i små hold, en tidlig jordemoderkonsultation, et 

særligt fokus på behovene hos sårbare gravide samt styrket telefonrådgivning. Det er 

tiltag, som samlet set skal bidrage til mere lighed i sundhed og til større tryghed i fa-

miliernes forløb.  

 

Sundhedsstyrelsen offentligjorde den 15. september 2021 nye anbefalinger for 

svangreomsorgen og anbefalinger for organisering af fødetilbud. Sundhedsstyrelsen 

sætter ved disse anbefalinger en national ramme for regionernes og kommunernes 

planlægning og organisering af indsatserne samt for de sundhedsprofessionelles 

virke.  

 

I anbefalingerne er der bl.a. fokus på forældre- og fødselsforberedelse i små hold, at 

fremrykke den første jordemoderkonsultation, hvilket giver muligheder for sundheds-

fremme og tidlig opsporing af særlige behov samt forældres mulighed for at få støtte 

og rådgivning i den første tid efter fødsel, uanset om de er hjemme eller på en bar-

selsafdeling.  

 

Dette er skridt på vejen mod at sikre bedre forhold for gravide og fødende. Fødendes 

rettigheder indgår desuden i drøftelser med Folketingets partier om bedre vilkår for 

fødende. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Emma Obel 
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Folketingets Finansudvalg har den 3. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 6 

til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som her-

med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 6:  

”Hvorfor har regeringen ikke afsat nogle nye permanente midler til sundhedsområ-

det, Ŷu hvor raŵŵeŶ til ”flere ŵuligheder for laŶd og by og et suŶdhedsvæseŶ tæt-

tere på borgerŶe” aleŶe er ŵidlertidig og fireårig til både suŶdhed og nye initiativer 

til ”billigere boliger”, og hvor eŶ del af deŶ saŵlede afsatte raŵŵe allerede er brugt 
på tidligere regeringsudspil (uddannelsesudspil og byudspil)?” 

 

Svar: 

Regeringen vil senere på året præsentere initiativer bl.a. på sundhedsområdet med 

fokus på at bringe sundhedsvæsenet tættere på borgeren. Regeringen ønsker større 

nærhed og sammenhæng i sundhedsindsatsen, så borgerne får lettere adgang til be-

handling lokalt, og flere tilbud samles ét sted, hvorved borgere med fx kroniske syg-

domme ikke skal rejse unødigt langt eller møde op mange forskellige steder i deres 

forløb.  

 

Et af de konkrete tiltag bliver etableringen af nærhospitaler, der skal sikre mere til-

gængelighed til behandling af visse sygdomme, som fx løbende opfølgning på ud-

valgte kroniske lidelser. 

 

I forlængelse heraf vil den konkrete udmøntning blive fastlagt.  

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Camilla Lassen 
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Folketingets Finansudvalg har den 3. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 7 

til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som her-

med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 7:  

”Hvor ŵeget er der koŶkret tilbage i raŵŵeŶ ”Flere ŵuligheder for laŶd og by og et 
suŶdhedsvæseŶ tættere på borgereŶ”, der er eŶ ŵidlertidig 4-årig ramme og som 

ikke indeholder permanente midler, når man fratrækker de to udspil, som regeringen 

allerede har freŵlagt; ”Tættere på – Flere uddaŶŶelser og stærke lokalsaŵfuŶd” og 
”Tættere på – GrøŶŶe byer og eŶ hovedstad i udvikliŶg”?” 

 

Svar: 

I forlæŶgelse af præseŶtatioŶ af suŶdhedseleŵeŶterŶe i ”Flere ŵuligheder for laŶd 
og by og et suŶdhedsvæseŶ tættere på borgereŶ” vil deŶ koŶkrete udŵøŶtŶiŶg blive 
fastlagt.  

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Camilla Lassen 

 

Folketingets Finansudvalg 

Holbergsgade 6 

DK-1057 København K 

 

T +45 7226 9000 

F +45 7226 9001 

M sum@sum.dk  

W sum.dk  
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Folketingets Finansudvalg har den 3. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 8 

til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som her-

med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 8:  

”Vil ministeren forklare, hvordan drift af regeringens såkaldte nærhospitaler alene 

kaŶ være af ŵidlertidig karakter, Ŷu hvor ŵidlerŶe i raŵŵeŶ til ”flere ŵuligheder for 
land og by og et sundhedsvæsen tættere på borgerne” aleŶe er ŵidlertidig og fireårig 
til både suŶdhed og Ŷye iŶitiativer til ”billigere boliger”, og hvor eŶ del af deŶ saŵ-
lede afsatte ramme allerede er brugt på tidligere regeringsudspil (uddannelsesudspil 

og byudspil)?” 

 

Svar: 

I forlæŶgelse af præseŶtatioŶ af suŶdhedseleŵeŶterŶe i bl.a. ”Flere ŵuligheder for 
laŶd og by og et suŶdhedsvæseŶ tættere på borgereŶ” vil deŶ koŶkrete udŵøŶtŶiŶg 
blive fastlagt.  

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Camilla Lassen 

 

Folketingets Finansudvalg 

Holbergsgade 6 

DK-1057 København K 
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F +45 7226 9001 
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Folketingets Finansudvalg har den 3. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 9 

til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som her-

med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 9:  

”Hvorfor mener ministeren, at der ikke er behov for et eneste nyt varigt initiativ i for-

bindelse med en kommende sundhedsreform, nu hvor regeringen alene har afsat en 

midlertidig 4-årige raŵŵe ”Flere ŵuligheder for laŶd og by og et suŶdhedsvæseŶ 
tættere på borgereŶ”, og hvor eŶ del af raŵŵeŶ allerede er brugt på fiŶaŶsieriŶg af 
tidligere regeriŶgsudspil ;”Tættere på – Flere uddaŶŶelser og stærke lokalsaŵfuŶd” 
og ”Tættere på – GrøŶŶe byer og eŶ hovedstad i udvikliŶg”Ϳ?” 

 

Svar: 

I forlæŶgelse af præseŶtatioŶ af suŶdhedseleŵeŶterŶe i ”Flere ŵuligheder for laŶd 
og by og et suŶdhedsvæseŶ tættere på borgereŶ” vil deŶ koŶkrete udŵøŶtŶiŶg blive 
fastlagt. Det skal hertil bemærkes at regeringen allerede har vedtaget flere betydelige 

og varige løft af sundhedsområdet:   

- Regeringen har de seneste år bl.a. afsat varige midler i form af 600 mio. kr. 

årligt på sundhedsområdet til flere sygeplejersker, et løft af psykiatrien på 

600 mio. kr. årligt samt finansiering af regionerne og kommunernes stigende 

udgifter sfa. udviklingen i demografien.  

- Dvs. at på det regionale område har regeringen med de tre første aftaler 

løftet regionernes økonomi mere, end den samlet set blev løftet i de seks 

seneste økonomiaftaler forud for, at regeringen tiltrådte. 

- Regeringen har med sine tre første aftaler om kommunernes økonomi 

samlet løftet rammen til velfærd markant mere end i de ti sidste 

økonomiaftaler forud for, at regeringen tiltrådte. 

Regeringen fortsætter med at sætte velfærden i første række. Til efteråret fremsæt-

ter regeringen et lovforslag til en velfærdslov, som indfører en forpligtelse til hvert år 

at tilrettelægge udgiftspolitikken, så den skønnede offentlige forbrugsvækst som mi-

nimum modsvarer det demografiske træk. Det betyder, at pengene også i fremtiden 

vil følge med, når der kommer flere børn og ældre. 
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Side 2 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Camilla Lassen 

 



 

 

 

Folketingets Finansudvalg har den 3. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

10 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 10:  

”Vil ministeren oplyse, hvad der udgør hhv. drift og anlæg i den 4-årige raŵŵe ”flere 
ŵuligheder for laŶd og by og et suŶdhedsvæseŶ tættere på borgerŶe”, der udover 

suŶdhed også skal fiŶaŶsiere Ŷye iŶitiativer til ”billigere boliger”, og hvor eŶ del af 
den samlede afsatte ramme allerede er brugt på tidligere regeringsudspil (uddannel-

sesudspil og byudspil)?” 

 

Svar: 

Regeringen vil senere på året præsentere initiativer bl.a. på sundhedsområdet med 

fokus på at bringe sundhedsvæsenet tættere på borgeren. Regeringen ønsker større 

nærhed og sammenhæng i sundhedsindsatsen, så borgerne får lettere adgang til be-

handling lokalt, og flere tilbud samles ét sted, hvorved borgere med fx kroniske syg-

domme ikke skal rejse unødigt langt eller møde op mange forskellige steder i deres 

forløb.  

 

Et af de konkrete tiltag bliver etableringen af nærhospitaler, der skal sikre mere til-

gængelighed til behandling af visse sygdomme, som fx løbende opfølgning på ud-

valgte kroniske lidelser. 

 

I forlæŶgelse af præseŶtatioŶ af suŶdhedseleŵeŶterŶe i ”Flere ŵuligheder for laŶd 
og by og et suŶdhedsvæseŶ tættere på borgereŶ” vil deŶ koŶkrete udŵøŶtŶiŶg blive 
fastlagt. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Camilla Lassen 
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Folketingets Finansudvalg har den 3. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

11 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 11:  

”Er det korrekt forstået, at de eneste midler afsat til en kommende sundhedsreform 

skal fiŶdes i raŵŵeŶ ”Flere ŵuligheder for laŶd og by og et suŶdhedsvæseŶ tættere 

på borgereŶ”?” 

 

Svar: 

I forlæŶgelse af præseŶtatioŶ af suŶdhedseleŵeŶterŶe i ”Flere ŵuligheder for laŶd 
og by og et suŶdhedsvæseŶ tættere på borgereŶ” vil deŶ koŶkrete udŵøŶtŶiŶg blive 
fastlagt. Herudover vil regeringen fortsætte det løft af sundhedsområdet, der er star-

tet med investeringen i flere sygeplejersker, et løft af psykiatrien samt finansiering af 

regionerne og kommunernes stigende udgifter sfa. udviklingen i demografien. 

 

Det skal bl.a. ses i lyset af, at regeringen fortsætter med at sætte velfærden i første 

række. Til efteråret fremsætter regeringen et lovforslag til en velfærdslov, som indfø-

rer en forpligtelse til hvert år at tilrettelægge udgiftspolitikken, så den skønnede of-

fentlige forbrugsvækst som minimum modsvarer det demografiske træk. Det bety-

der, at pengene også i fremtiden vil følge med, når der kommer flere børn og ældre. 

 

Herved lægger regeringen en minimumsgrænse for, hvor meget den regionale øko-

nomi og heraf sundhedsområdet skal løftes hvert år. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Camilla Lassen 
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Folketingets Finansudvalg har den 3. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

12 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 12:  

”På psykiatriområdet er der en række områder og indsatser, hvor bevillingerne udlø-

ber i 2022, herunder f.eks. akut psykiatrisk udrykningstjeneste, og som tilsammen be-

løber sig til knap 110 mio. kr., mens der til ”styrket kapacitet i psykiatrien” i 2022 er 

afsat 40,4 mio. kr. på regeringens FFL 22. Vil ministeren oplyse, hvorfor regeringen af-

sætter færre penge til psykiatrien i 2022 sammenlignet med hvad regeringen lader 

udløbe af bevilliger på psykiatriområdet i 2022?” 

 

Svar: 

De ŵidler, der heŶvises til i spørgsŵålet til ”styrket kapacitet i psykiatrieŶ” dækker 
over midler afsat i 2022 specifikt til øget kapacitet på Sikringsafdelingen i Region Sjæl-

land. Der er i alt afsat 100 mio. kr. i anlægsmidler til øget kapacitet på Sikringsafdelin-

gen, der fordeler sig med 10,0 mio. kr. i 2021, 40,0 mio. kr. i 2022 og 50,0 mio.kr. i 

2023.  

 

Midlerne til øget kapacitet på Sikringsafdelingen er den del af udmøntningen af de 

600 mio. kr. årligt, som regeringen sammen med aftalepartierne blev enige om at pri-

oritere til psykiatrien med Aftale om finansloven for 2020. Der er tale om nye, perma-

nente midler, som kommer psykiatrien til gavn hvert år.  

 

I forhold til bevillingsophøret på de knap 110 mio. kr., som der refereres til i spørgs-

målet, kan jeg oplyse, at det afspejler bevillingsprofilen, som er aftalt mellem satspul-

jepartierne i de forskellige satspuljeaftaler. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Mie Saabye 
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Folketingets Finansudvalg har den 3. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

13 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 13:  

”På reserven til ”gennemførelse af programmet om bedre brug af sundhedsdata” og 

kontoen til etablering af ”Dansk center til analyse af lægemiddeldata og data om me-

dicinsk udstyr” foreslås en række besparelser ”som følge af udmøntning af besparelse 

på statens konsulentforbrug”. Vil ministeren kvalificere, hvordan besparelserne kon-

kret skal udmøntes, og herunder hvilke konkrete konsulentopgaver, der kan forven-

tes sparet væk i 2022? ” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo oktober 2021. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Anna Daugaard Sillasen 
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Folketingets Finansudvalg har den 3. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

14 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 14:  

”Vil ministeren redegøre for den konkrete udmøntning af alle sidste års besparelser 

”soŵ følge af udŵøŶtŶiŶg af besparelse på stateŶs koŶsuleŶtforbrug” på hele § 16 
fordelt mellem alle de forskellige konti/områder, og herunder sende udtømmende 

liste over, hvilke konkrete konsulentopgaver, der blev sparet væk i 2021 og med 

hvilke konkrete beløb?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet ultimo oktober 2021. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Anna Daugaard Sillasen 
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Folketingets Finansudvalg har den 3. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

15 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 15:  

”På SuŶdhedsstyrelseŶs koŶto til ”forebyggelse” lægger regeriŶgeŶ op til at fortsætte 

besparelseŶ fra ϮϬϮϭ soŵ følge af ”besparelse på stateŶs koŶsuleŶtforbrug” i ϮϬϮϮ 
(og årene frem). Vil ministeren præcisere, hvilke erfaringer, der er gjort i forbindelse 

med denne besparelse i forhold til hvilke konkrete konsulentopgaver, der kan forven-

tes sparet væk i 2022, og om det på baggrund af erfaringerne fra seneste år kan kon-

kluderes, at dette ikke forringer styrelsens arbejde og opgavevaretagelse på forebyg-

gelsesområdet?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo oktober 2021. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Anna Daugaard Sillasen 
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Folketingets Finansudvalg har den 3. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

16 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 16:  

”Af anmærkningerne til 16.35.01.10 fremgår det, at regeringen i 2022 foreslår en be-

sparelse på driftsbudgettet på ϰ,ϯ ŵio. til StateŶs Seruŵ IŶstitut ”soŵ følge af ud-
ŵøŶtŶiŶg af besparelse på stateŶs koŶsuleŶtforbrug”. Vil ŵiŶistereŶ oplyse, hvilke 
konkrete konsulentbesparelser på Statens Serum Institut, der forventes sparet væk 

baseret på erfaringerne fra 2021, og om det i den forbindelse vurderes som realistisk 

at opretholde besparelsen på konsulentforbrug?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo oktober 2021. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Anna Daugaard Sillasen 
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Folketingets Finansudvalg har den 3. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

17 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 17:  

”Vil ministeren kvalificere, hvordan besparelserne på Sundhedsdatastyrelsen konkret 

skal udmøntes, hvor kontoen er reduceret med 6,3 mio. kr. i 2022 (og årene frem), og 

herunder hvilke konkrete konsulentopgaver, der kan forventes sparet væk i 2022? Vil 

ministeren samtidig oplyse, hvilke konkrete konsulentydelser der er sparet indtil nu, 

og hvorvidt det er lykkedes at holde den besparelse isoleret til konsulentforbrug?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo oktober 2021. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Anna Daugaard Sillasen 

 

Folketingets Finansudvalg 

Holbergsgade 6 

DK-1057 København K 

 

T +45 7226 9000 

F +45 7226 9001 

M sum@sum.dk  

W sum.dk  

 

 

Dato: 24-09-2021 

Enhed: KOK 

Sagsbeh.: DEPSSS 

Sagsnr.: 2114616 

Dok. nr.: 1926209 

 

Finansudvalget 2020-21
L 239 - foreløbigt svar på spørgsmål 17

Offentligt

mailto:sum@sum.dk
http://sum.dk/


 

 

 

Folketingets Finansudvalg har den 3. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

18 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 18:  

”MidlerŶe til ”IŶitiativer, der kaŶ freŵŵe tryghed, trivsel og lige ŵuligheder for LGBTI-
persoŶer” fortsætter ikke i 2022 og freŵ. Vil ŵiŶistereŶ give siŶ vurdering af om det vil 

have negative konsekvenser ikke at afsætte midler til området i 2022 og i de kom-

mende år?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo oktober 2021. 

 

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Emma Obel 
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Folketingets Finansudvalg har den 3. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

19 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 19:  

”Vil ministeren præcisere og kvalificere de konkrete besparelser på Lægemiddelsty-

relseŶ soŵ følge af ”udŵøŶtŶiŶg af besparelse på stateŶs koŶsuleŶtforbrug”, i for-
hold til hvordan besparelserne konkret skal udmøntes, og herunder hvilke konkrete 

konsulentopgaver, der kan forventes sparet væk i 2022? Vil ministeren samtidig op-

lyse, hvilke konkrete konsulentydelser, der er sparet indtil nu, og oplyse hvorvidt det 

er lykkedes at holde den besparelse isoleret til konsulentforbrug i Lægemiddelstyrel-

sen og ikke andet?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo oktober 2021. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Anna Daugaard Sillasen 
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Folketingets Finansudvalg har den 3. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

20 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 20:  

”Vil ministeren præcisere de konkrete besparelser på Styrelsen for Patientklager som 

følge af ”udŵøŶtŶiŶg af besparelse på stateŶs koŶsuleŶtforbrug”, heruŶder hvilke 
konkrete konsulentydelser der er sparet indtil nu, og hvorvidt det er lykkedes at 

holde den besparelse isoleret til konsulentforbrug og ikke andre udgifter?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo oktober 2021. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Anna Daugaard Sillasen 

 

Folketingets Finansudvalg 

Holbergsgade 6 

DK-1057 København K 

 

T +45 7226 9000 

F +45 7226 9001 

M sum@sum.dk  

W sum.dk  

 

 

Dato: 24-09-2021 

Enhed: KOK 

Sagsbeh.: DEPSSS 

Sagsnr.: 2114616 

Dok. nr.: 1926251 

 

Finansudvalget 2020-21
L 239 - foreløbigt svar på spørgsmål 20

Offentligt

mailto:sum@sum.dk
http://sum.dk/


 

 

 

Folketingets Finansudvalg har den 3. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

21 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 21:  

”Vil ŵiŶistereŶ oplyse, hvorfor regeriŶgeŶ ikke har prioriteret at afsætte peŶge til 
sjældne sygdomme, herunder cystisk fibrose, hvor der er bevillingsudløb og ikke er 

afsat penge i 2022? Og herunder oplyse hvordan det vil påvirke tilbuddene til patien-

ter og pårørende samt centrene for cystisk fibrose på henholdsvis Aarhus Universi-

tetshospital og Rigshospitalet, hvor midlerne afsat under den tidligere VLAK-regering 

bl.a. har været anvendt til, at der i centrene er bedre adgang til specialiserede kom-

petencer til at kunne yde psykologbistand ved behov til patienter med cystisk fibrose 

og deres Ŷærŵeste pårøreŶde? ” 

 

Svar: 

Jeg kan bekræfte, at der med regeringens netop fremlagte forslag til finanslov for 

2022 ikke er anvist midler til at videreføre den midlertidige bevilling til de regionale 

centre for Sjældne Sygdomme og Cystisk Fibrose.  

 

Regeringen vil senere indkalde til forhandlinger om finansloven for 2022, hvor Folke-

tingets partier vil kunne foreslå ændringer til finanslovforslaget.  

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Emma Obel 
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Folketingets Finansudvalg har den 3. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

22 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 22:  

”Vil ministeren præcisere og kvalificere de konkrete besparelser på Nationalt Genom 

CeŶter soŵ følge af ”udŵøŶtŶiŶg af besparelse på stateŶs koŶsuleŶtforbrug”, og her-
under oplyse hvilke konkrete konsulentydelser der er sparet indtil nu?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo oktober 2021. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Anna Daugaard Sillasen 
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Folketingets Finansudvalg har den 3. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

23 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 23:  

”Midlerne til afprøvning af en fremskudt regional funktion i børne- og ungdomspsyki-

atrien (afsat som led i satspuljen for 2018) er sat til at ophøre i 2022, og regeringen 

har i på FFL 22 ikke prioriteret at videreføre bevillingen. Hvorfor mener ministeren, at 

der fremadrettet ikke er behov for at videreføre bevillingen til regional funktion i 

børne- og ungdomspsykiatrien?” 

 

Svar: 

Flere og flere børn og unge kæmper med psykisk sårbarhed, mentale sundhedspro-

blemer og psykiske lidelser. Der er behov for at sætte ind med en tidlig indsats til 

disse børn og unge med henblik på at kunne udrede og behandle dem på den mindst 

indgribende måde, tæt på deres nærmiljø og uden for psykiatrien. Den tidlige og 

nære indsats skal sikre, at børn og unge samt deres familier bevarer tilknytningen til 

hverdagslivet med skole, uddannelse og arbejde. Samtidig skal samspillet mellem den 

regionale psykiatri og de kommunale indsatser styrkes og bidrage til en mere hel-

hedsorienteret indsats. 

 

Derfor blev der med satspuljeaftalen på sundhedsområdet 2018-2021 afsat i alt 213,6 

mio. kr. (2018-pl) over perioden 2018-2021 til en pulje til afprøvning af en fremskudt 

regional funktion i børne- og ungdomspsykiatrien, som kunne sikre udredning og be-

handling til børn og unge med lettere psykiske lidelser tæt på deres hverdag og uden 

for børne- og ungepsykiatrien.  

 

De afsatte midler er blevet udmøntet til projekter i alle regioner. En ekstern evalue-

ring af projekterne forventes at foreligge ultimo 2021. Det fremgår af satspuljeafta-

len, at evalueringen af projektet tilrettelægges således, at regioner og kommuner kan 

videreføre gode erfaringer fra projekterne fra 2022.  

 

Regeringen er opmærksom på, at bevillingen udløber, og det indgår derfor i regerin-

gens prioriteringsoplæg til de kommende SSA-forhandlinger at løfte behovet. Rege-

ringens forhandlingsoplæg til SSA-reserven vil blive forelagt partierne på et senere 

tidspunkt frem mod forhandlingerne. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Mie Saabye 
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Folketingets Finansudvalg har den 3. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

24 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 24:  

”Vil ministeren oplyse, hvilke erfaringer der er blevet gjort med puljen til forskning i 

immunterapi, der blev afsat penge til i forbindelse med aftale mellem VLAK-regerin-

gen og DF om finansloven for 2018 med 15 mio. kr. årligt i perioden 2018-2021? Og 

vil ministeren oplyse, hvilke konsekvenser det vil have ikke at videreføre puljen, nu 

hvor regeringen ikke har prioriteret at afsætte penge til forskning i immunterapi på 

FFL 22?” 

 

Svar: 

Som led i Aftale om finansloven for 2018 blev der afsat 60 mio. kr. til at styrke forsk-

ning i immunterapi ved kræft. I første ansøgningsrunde i 2018 blev der udmøntet 

29,2 mio. kr. til syv projekter, og i anden ansøgningsrunde i 2019 blev der udmøntet 

29,4 mio. kr. til otte projekter.  

 

Puljen har til formål at styrke forskning og udvikling af immunterapi, og projekterne 

der har fået tildelt midler har gennemført og planlægger at gennemføre prækliniske 

studier (laboratorieforsøg), kliniske studier (involverer patienter) samt registerstu-

dier. 

 

Projekterne forsker i:  

 Nye immunterapeutiske behandlingsmuligheder herunder forskning i be-

handling med T-celleterapi; billeddiagnostiske metoder til monitorering af 

behandlingsrespons; stråleterapi i kombination med immunterapi (bl.a. for 

prostatakræft); celle-baseret styrkelse og aktivering af immunforsvaret (bl.a. 

for brystkræft); antistoffer der påvirker immunforsvaret (bl.a. for hjerne-

kræft, lungekræft, modermærkekræft og nyrekræft); vacciner (blodkræft) og 

betydningen af fysisk aktivitet hos patienter (lungekræft),  

 Viden om bivirkninger til immunterapibehandling, herunder forskning i bi-

virkninger ved behandling med antistoffer (bl.a. for blærekræft),  

 Metoder til at udvælge patienter til immunterapeutisk behandling, herunder 

forskning i markører til brug ved billeddiagnostik; gener udtrykt af tumorcel-

ler; betydning af patienters almen tilstand for behandlingsresultater (hoved- 

og halskræft); biologiske markører i form af vævs- og blodprøver (bl.a. for 

lungekræft, blærekræft, nyrekræft og modermærkekræft),  

 Sikkerhed og virkning ved brug af immunterapeutiske behandlinger, herun-

der monitorering af danske patienter i T-celleterapi behandling samt etable-

ring af nationale databaser.  
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Side 2 

Projekterne udføres på afdelinger og centre lokaliseret over hele landet, og flere af 

disse har indgået tværgående samarbejder. For at udbrede den opnåede viden afhol-

der projekterne webinarer/seminarer, deltager i konferencer og udgiver videnskabe-

lige publikationer. Derudover er et nationalt fagråd etableret for celleterapi. 

 

Bevillingsperioden for forskningsprojekterne var oprindelig planlagt til perioden 

2018-2021, men grundet forsinkelser relateret til COVID-19, er flere af projekterne 

blevet forlænget indtil 2022 og er endnu ikke afsluttet.  

 

På den baggrund er det endnu vanskeligt at svare på, hvad puljen samlet set har bi-

draget med af viden om immunterapeutiske behandlingsformer samt konsekven-

serne af bevillingens udløb. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Emma Obel 

 



 

 

 

Folketingets Finansudvalg har den 3. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

25 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

   

Spørgsmål nr. 25:  

”SatspuljeŵidlerŶe til ”fælles tværsektorielle teaŵs ŵed heŶblik på ŶedbriŶgelse af 
tvaŶg” ophører ved udgaŶgeŶ af ϮϬϮϭ. Det freŵgår, at der vil pågå eŶ evalueriŶg af 
indsatsen i regi af Sundhedsstyrelsen. Vil ministeren redegøre for, hvad denne evalu-

ering har vist, og hvorfor evalueringen har givet regeringen anledning til ikke at vide-

reføre bevillingen til fælles tværsektorielle teams med henblik på nedbringelse af 

tvang?” 

 

Svar: 

Som led i satspuljeaftalen 2018-2021 blev der afsat i alt 23,5 mio. kr. (2018-pl) over 

perioden 2018-2021 til udviklingen af en model for tværsektorielle teams til nedbrin-

gelse af tvang. Modellen blev udviklet af Sundhedsstyrelsen og tager udgangspunkt i 

eksisterende viden, herunder erfaringer fra udgående teams samt andre relevante 

udgående funktioner med et målrettet fokus på tvangsnedbringelse.  

 

De tværsektorielle teams skal sikre en tidlig indsats og medvirke til at mindske 

unødvendige genindlæggelser. Det kan være indlæggelser med tvang eller konflikt-

fyldte indlæggelser, hvor tvang anvendes for at dæmpe urolige patienter, 

der er udadreagerende i forbindelse med deres indlæggelse.  

 

Midlerne blev udmøntet til tre projekter i tre regioner: Region Midtjylland i samar-

bejde med Aarhus Kommune og Favrskov Kommune, Region Nordjylland i samar-

bejde med Aalborg Kommune, Mariagerfjord Kommune, Rebild Kommune og Vest-

himmerlands Kommune samt Region Sjælland i samarbejde med Slagelse Kommune 

og Ringsted Kommune. 

 

Evalueringen af de tværsektorielle teams forventes klar i starten af andet kvartal 

2022, hvorfor det på nuværende tidspunkt ikke er muligt at redegøre for resultaterne 

af projekterne.  
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Folketingets Finansudvalg har den 3. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

26 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 26:  

”Midlerne til akut psykiatrisk udrykningstjeneste (afsat som led i satspuljen for 2018) 

er sat til at ophøre i 2022, og regeringen har på FFL 22 ikke prioriteret at videreføre 

bevillingen. Hvorfor mener ministeren, at der ikke er behov for at afsætte penge til 

akut psykiatrisk udrykningstjeneste i 2022?” 

 

Svar: 

Som led i udmøntning af sundhedspuljen til højt prioriterede indsatser på sundheds-

området blev der med Finanslovsaftalen for 2018 afsat i alt 80,0 mio. kr. (2018-pl), 

fordelt med 20,0 mio. kr. i 2018, 18,4 mio. kr. i 2019, 21,5 mio. kr. i 2020 og 20,0 mio. 

kr. i 2021 til regionale akutte udrykningstjenester i psykiatrien (AAT-behandling), der 

blandt andet kan tilbyde et alternativ til indlæggelse til borgere med behov for akut 

psykiatrisk behandling. Midlerne blev overført til regionerne i en ligelig fordeling.  

 

De afsatte midler i finanslovsaftalen for 2018 skal ses i forlængelse af, at der med 

satspuljeaftalen 2019-2022 blev afsat yderligere 20,0 mio. kr. til området i perioden 

2019-2022. Midlerne skulle understøtte en større udbredelse af de regionale akutte 

psykiatriske udrykningsteams med henblik på at sikre bedre geografisk dækning. Mid-

lerne blev fordelt via det regionale bloktilskud.    

 

Flere af de regionale projekter har oplevet forsinkelser, bl.a. som følge af sen ud-

møntning af puljemidlerne i 2018 og som følge af arbejdet med håndtering af COVID-

19. Dermed forventes flere af projekterne at løbe ind i 2022. 
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Folketingets Finansudvalg har den 3. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

27 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 27:  

”Vil ministeren oplyse, hvorfor regeringen på FFL 22 har valgt ikke at videreføre bevil-

lingen til udvidelse af behandlingskapaciteten til personer med spiseforstyrrelser, 

herunder til BED?” 

 

Svar: 

Regeringen er meget opmærksom på, at bevillingen udløber, og det indgår derfor i 

regeringens prioriteringsoplæg til de kommende forhandlinger at løfte behovet. Re-

geringens forhandlingsoplæg til SSA-reserven vil blive forelagt partierne på et senere 

tidspunkt frem mod forhandlingerne. Partierne indkaldes snarest. 
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Folketingets Finansudvalg har den 3. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

28 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 28:  

”Vil ŵiŶistereŶ oplyse, oŵ der er sket fuld ŶatioŶal udbredelse af ”LÆR AT TACKLE” 
hverdagen som pårørende, målrettet voksne pårørende til mennesker med demens, 

nu hvor regeringen på FFL 22 har valgt ikke at videreføre bevillingen?” 

 

Svar: 

På §16.66.03 er der afsat 4,9 mio. kr. årligt i 2018-ϮϬϮϭ til udbredelse af ”LÆR AT 
TACKLE hverdagen som pårørende i regi af komiteen for Sundhedsoplysning. Arbejdet 

med udbredelse af ”LÆR AT TACKLE” hverdageŶ soŵ pårøreŶde, ŵålrettet voksŶe 
pårørende til mennesker med demens, pågår fortsat.  

 

Igennem projektperioden har der været systematisk dialog med alle landets kommu-

ner. Der arbejdes fortsat aktivt med at sikre udbredelsen, og status er på nuværende 

tidspunkt, at over 60 kommuner har tilmeldt sig programmet. 

 

 

Med venlig hilsen 
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Folketingets Finansudvalg har den 3. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

29 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 29:  

”KaŶ ŵiŶistereŶ garaŶtere at besparelser soŵ følge af ”udŵøŶtŶiŶg af besparelse på 
stateŶs koŶsuleŶtforbrug” på ŵiŶistereŶs oŵråde ikke har ført til, eller vil føre til, på 
andre opgaver/områder end direkte konsulentudgifter” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo oktober 2021. 
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Folketingets Finansudvalg har den 15. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

139 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 139:  

”Vil ministeren redegøre for baggrunden for det foreslåede bevillingsfald på konto 

16.11.01.69?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo november 2021. 

 

 

 

Med venlig hilsen 
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Folketingets Finansudvalg har den 15. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

140 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 140:  

”Vil ministeren redegøre for baggrunden for det foreslåede bevillingsfald på konto 

16.11.27?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo november 2021. 
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Folketingets Finansudvalg har den 15. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

141 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 141:  

”Vil ŵiŶistereŶ redegøre for, hvorfor ŵiŶistereŶ ŵeŶer, at koŶto ϭϲ.ϭϭ.ϰϱ er ”forhø-
jet til ϱ,Ϭ ŵio. kr.”, jf. aŶŵærkŶiŶgeŶ heroŵ, Ŷår det saŵtidig aŶŵærkes, at der tidli-

gere år er overført størrelsesordenen 15,4-19,3 mio. kr.?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo november 2021.  
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Folketingets Finansudvalg har den 15. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

142 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 142:  

”Vil ministeren oplyse de forventede udgifter til vacciner i 2022 og forventninger til 

finansieringskilder hertil, jf. konto 16.11.72?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo november 2021 
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Folketingets Finansudvalg har den 15. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

143 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 143:  

”Vil ministeren redegøre for baggrunden for det foreslåede bevillingsophør på konto 

16.21.17?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo november 2021. 
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Folketingets Finansudvalg har den 15. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

144 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 144:  

”Vil ministeren redegøre for baggrunden for det foreslåede bevillingsfald på konto 

16.21.35?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo november 2021. 
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Folketingets Finansudvalg har den 15. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

145 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 145:  

”Vil ministeren redegøre for baggrunden for det foreslåede bevillingsophør på konto 

16.21.41?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo november 2021. 
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Folketingets Finansudvalg har den 15. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

146 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 146:  

”Vil ministeren redegøre for baggrunden for det foreslåede bevillingsophør på konto 

16.21.42?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo november 2021. 
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Folketingets Finansudvalg har den 15. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

147 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 147:  

”Vil ministeren redegøre for det foreslåede fald i udgifter og det tilsvarende fald i ind-

tægter på konto 16.35.01.97?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo november 2021.  
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Folketingets Finansudvalg har den 15. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

148 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 148:  

”Vil ministeren redegøre for baggrunden for det foreslåede bevillingsophør på konto 

16.51.34 og oplyse, hvorvidt man agter at videregøre initiativet i andet regi?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo november 2021.  
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Folketingets Finansudvalg har den 15. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

149 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 149:  

”Vil ministeren redegøre for baggrunden for det foreslåede bevillingsfald på konto 

16.51.52?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo november 2021.  
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Holbergsgade 6 

DK-1057 København K 

 

T +45 7226 9000 

F +45 7226 9001 

M sum@sum.dk  

W sum.dk  
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Sagsbeh.: DEPSSS 
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Folketingets Finansudvalg har den 15. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

150 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 150:  

”Vil ministeren redegøre for, hvorvidt den foreslåede uændrede bevilling til Center 

for voldtægts- og voldsofre findes tilstrækkelig i lyset af den nye samtykkelov og stig-

ning i anmeldelser af voldtægter m.v.” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo november 2021.  

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Anna Daugaard Sillasen 

 

Folketingets Finansudvalg 

Holbergsgade 6 

DK-1057 København K 

 

T +45 7226 9000 

F +45 7226 9001 

M sum@sum.dk  

W sum.dk  

 

 

Dato: 08-10-2021 

Enhed: KOK 

Sagsbeh.: DEPSSS 

Sagsnr.: 2114616 

Dok. nr.: 1946038 
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Folketingets Finansudvalg har den 15. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

151 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 151:  

”Vil ministeren redegøre for baggrunden for det foreslåede bevillingsophør på konto 

16.51.78?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo november 2021.  

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Anna Daugaard Sillasen 

 

Folketingets Finansudvalg 

Holbergsgade 6 

DK-1057 København K 

 

T +45 7226 9000 

F +45 7226 9001 

M sum@sum.dk  

W sum.dk  

 

 

Dato: 08-10-2021 

Enhed: KOK 

Sagsbeh.: DEPSSS 

Sagsnr.: 2114616 

Dok. nr.: 1946054 
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Folketingets Finansudvalg har den 15. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

152 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 152:  

”Vil ministeren redegøre for baggrunden for det foreslåede bevillingsophør på konto 

16.51.79?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo november 2021.   

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Anna Daugaard Sillasen 

 

Folketingets Finansudvalg 

Holbergsgade 6 

DK-1057 København K 

 

T +45 7226 9000 

F +45 7226 9001 

M sum@sum.dk  

W sum.dk  

 

 

Dato: 08-10-2021 

Enhed: KOK 

Sagsbeh.: DEPSSS 

Sagsnr.: 2114616 

Dok. nr.: 1946069 
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Folketingets Finansudvalg har den 15. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

153 til sundhedsministeren om L 239 (Forsalg til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 153:  

”Vil ministeren redegøre for baggrunden for det foreslåede bevillingsfald på konto 

16.53.04 og oplyse, hvorvidt man agter at videreføre initiativet i andet regi?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo november 2021.  

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Anna Daugaard Sillasen 

 

Folketingets Finansudvalg 

Holbergsgade 6 

DK-1057 København K 

 

T +45 7226 9000 

F +45 7226 9001 

M sum@sum.dk  

W sum.dk  

 

 

Dato: 08-10-2021 

Enhed: KOK 

Sagsbeh.: DEPSSS 

Sagsnr.: 2114616 

Dok. nr.: 1946076 

 

Finansudvalget 2020-21
L 239 - foreløbigt svar på spørgsmål 153

Offentligt

mailto:sum@sum.dk
http://sum.dk/


 

 

 

Folketingets Finansudvalg har den 15. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

154 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 154:  

”Vil ministeren redegøre for baggrunden for det foreslåede bevillingsfald på konto 

16.53.19 og oplyse, hvorvidt man agter at videreføre initiativet i andet regi?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo november 2021.  

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Anna Daugaard Sillasen 

 

Folketingets Finansudvalg 

Holbergsgade 6 

DK-1057 København K 
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Enhed: KOK 

Sagsbeh.: DEPSSS 
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Folketingets Finansudvalg har den 15. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

155 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 155:  

”Vil ministeren redegøre for baggrunden for det foreslåede bevillingsfald på konto 

16.53.21 og oplyse, hvorvidt man agter at videreføre initiativet i andet regi?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo november 2021.  

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Anna Daugaard Sillasen 

 

Folketingets Finansudvalg 

Holbergsgade 6 

DK-1057 København K 
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F +45 7226 9001 
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Dato: 08-10-2021 

Enhed: KOK 
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Dok. nr.: 1946110 
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Folketingets Finansudvalg har den 15. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

156 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 156:  

”Vil ministeren redegøre for baggrunden for det foreslåede bevillingsophør på konto 

16.53.30?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo november 2021.  
 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Anna Daugaard Sillasen 

 

Folketingets Finansudvalg 

Holbergsgade 6 

DK-1057 København K 

 

T +45 7226 9000 
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Dato: 08-10-2021 

Enhed: KOK 

Sagsbeh.: DEPSSS 
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Folketingets Finansudvalg har den 15. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

157 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 157:  

”Vil ministeren redegøre for baggrunden for det foreslåede bevillingsophør på konto 

16.53.31?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo november 2021.  

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Anna Daugaard Sillasen 

 

Folketingets Finansudvalg 
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Folketingets Finansudvalg har den 15. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

158 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 158:  

”Vil ministeren redegøre for baggrunden for det foreslåede bevillingsophør på konto 

16.54.01?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo november 2021.  

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Anna Daugaard Sillasen 

 

Folketingets Finansudvalg 
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Folketingets Finansudvalg har den 15. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

159 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 159:  

”Vil ministeren redegøre for baggrunden for det foreslåede bevillingsfald på konto 

16.54.03?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo november 2021.  

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Anna Daugaard Sillasen 
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Folketingets Finansudvalg har den 15. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

160 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 160:  

”Vil ministeren redegøre for baggrunden for det foreslåede bevillingsfald på konto 

16.54.05?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo november 2021.  

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Anna Daugaard Sillasen 
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Folketingets Finansudvalg har den 15. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

161 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 161:  

”Vil ministeren oplyse, hvorfor bevillingen på konto 16.55.01.20 kun falder og ikke 

borfalder helt, givet at IKAS nedlægges?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo november 2021.  

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Anna Daugaard Sillasen 
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Folketingets Finansudvalg har den 15. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

162 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 162:  

”Vil ministeren redegøre for baggrunden for det foreslåede bevillingsophør på konto 

16.55.02, herunder redegøre for hvordan dette hænger sammen med, at underkonto 

16.55.02.10 er en pulje, der går til 2022?” 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har ikke mulighed for at svare inden for fristen. Jeg forventer at 

kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo november 2021.  

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Anna Daugaard Sillasen 
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